



... Trending African news highlights in brief!

English and French

Volume 1 No. 7

#AfricaThisWeek@BOTSWANA: 87 Elephants killed, tusks removed

About 87 bodies of elephants were discovered close to the Okavango Delta wildlife Sanctuary. Suspicions are that all the elephants were slaughtered for Ivory as they were found with their tusks removed.

This level of poaching seems the highest number of Elephant mortality but no arrest has been made yet.

Botswana is a landlocked country in Southern Africa with a landscape defined by the Kalahari Desert and the Okavango Delta, which becomes a lush animal habitat during the seasonal floods.

The massive Central Kalahari Game Reserve, with its fossilized river valleys and undulating grasslands, is home to numerous animals including giraffes, cheetahs, hyenas and wild dogs.

***Onneile SETLALEKGOSI**

#AfricaThisWeek@DR CONGO: Constitutional Court rejects Jean-Pierre Bemba's appeal for presidential election'18

The Constitutional Court had rejected the appeal by Senator Jean-Pierre Bemba, acquitted by the International Criminal Court (ICC).

In a hearing broadcast on 03 September 2018, the Court confirmed the ineligibility of Senator Jean-Pierre Bemba, in view of alleged bribing of witnesses which is an aggravating circumstance in the corruption offense.

Three other candidates for the presidency, Adolphe Muzito, Patriarch Antoine Gizenga and Jean-Pierre Moka also had their candidacies rejected for non-compliance, but the court confirmed the candidacies of Samy Badibanga and Marie-Jeanne Ifoku; bringing validated candidates number to 21 for the general election slated for December 23, 2018 in the Democratic Republic of Congo (DRC).

***Jean-Marie NKAMBUA**

#AfricaThisWeek@NIGERIA: Africans advised to use indigenous languages for passwords

Nigerians and indeed Africans have been advised to use indigenous languages for passwords on their digital devices, according to the Chairman, Mobile Software Solutions Limited, Chief Chris Uwaje.

He gave this advice in Lagos, noting that Nigerians and Africans as a whole need to re-identify themselves by changing their electronic device passwords, to make it somewhat difficult for hackers, because they have to contend with various African languages, outside adding special characters and numbers.

There are over 520 languages spoken in Nigeria alone, while the major languages are Igbo, Urhobo, Hausa, Yoruba, Ibibio, Fulfulde, Edo, Pidgin English, Ijaw, Kanuri, and Tiv, to name a few.

***Remmy NWEKE**

#AfricaThisWeek@SOUTH SUDAN: UN wants violence against children criminalized

The United Nations (UN) has called for criminalization of all grave violations against children in South Sudan, full implementation of Child Act and signing into law of the Civil Registry Act.

UN Special Representative for Children and Armed Conflict, Ms. Virginia Gamba, made this call, and urged for greater accountability and effort to prevent grave violations against children across South Sudan.

Gamba also said that in 2017, close to 1,400 children had been directly affected, citing 'six grave violations' including "Recruitment and use of children by parties to conflict; rape and other forms of sexual violence; attacks on schools and hospitals; abduction of children; and denial of humanitarian access."

***Abdul Malik BANGURA**

#AfricaThisWeek@RWANDA: IITA won Africa Food Prize 2018

The 8th edition of Forum on the Green Revolution in Africa (AGRF2018) came to a close with the Africa Food Prize 2018 won by the Nigeria-based International Institute of Tropical Agriculture (IITA) in Kigali, Rwandan capital.

The forum which took place between 5 to 8 September 2018, saw over 2,800 people in attendance, including ministers, farmers, NGOs, investors and researchers to discuss agricultural development in Africa.

The Forum was closed on Saturday with a summit of Heads of State attended by President Paul Kagame of Rwanda, Nana Addo Akufo-Addo Dankwa of Ghana, William Ruto Vice President of Kenya, Emmanuel Issoze-Ngondet, Prime Minister of Gabon and former British Prime Minister Tony Blair.

***Rénovat NDABASHINZE**

#AfricaThisWeek@SOMALIA: Regional States suspend relations with Federal Government

Somali regional state leaders of Jubaland, Puntland, Southwest, Galmudug and Hirshabelle regions said on Saturday they had suspended relations with the federal government.

The leaders accused government of interfering with regional issues, failed security and not fulfilling agreements.

They have also formed the Council for the Co-operation of Federal Member States of Somalia, even though the country already has the National Leaders' Council that includes them and President Mohamed Abdullahi Mohamed Farmajo.

Somalia, with capital in Mogadishu, is officially the Federal Republic of Somalia, and is a sovereign state with territory located in the Horn of Africa. ***Hassan ISTILA**

Curators Faculty:

***Remmy Nweke** [remmy (AT) yahoo.co.uk] ***Alain NGONO**, [angono \(AT\) africanmediainitiative.org](mailto:angono (AT) africanmediainitiative.org) ***Onneile Setlalekgosi** [[setlalekgosionneile \(AT\) gmail.com](mailto:setlalekgosionneile (AT) gmail.com)].

A production of African Media WhatsApp Group and support of African Media Initiative (AMI). Follow us: @ #AfricaThisWeek (E) africathisweek.ami@gmail.com



... Trending African news highlights in brief!

English and French

Volume 1 No. 7

#AfricaThisWeek@SIERRA LEONE: Ombudsman sacked amidst constitutional controversies

Ombudsman of the Republic of Sierra Leone, Melron Nicol-Wilson, has been sacked amidst constitutional controversies as to whether President Julius Maada Bio has the power or not.

Under Sierra Leonean laws, Ombudsman has a tenure of four (4) years, and cannot be removed unless he shows signs of inability whether resulting from a state of mind or misconduct, and that can be done if only his removal is approved by two third of Parliament.

Nicol-Wilson who only served 17 months into his tenure has since been replaced by Madam Louis Anita Kawa, who was the Principal Legal Adviser at the Office of Ombudsman, but subject to Parliamentary approval.

***Abdul Malik BANGURA**

#AfricaThisWeek@UGANDA: Maverick police officer, Kirumira, shot dead

Ugandan maverick police officer, ASP Mohammed Kirumira was shot dead in company of a female relative as he approached home in Bulenga, located in the central region, Wakiso District.

Kirumira formerly a police commander for Buyenda District (Eastern Uganda) had made a name in the Forces as controversial character-taking on his bosses for running a cartel-like police force and infiltrating it with criminals.

He also accused former Inspector General of Police, Kale Kayihura of recruiting renowned criminals at the helm of the force.

With the arrest of Kayihura and a few of his recruits, Kirumira claimed the expose had put his life at risk and was being trailed by people that wanted to kill him. ***Nelson Bwire KAPO**

Curators Faculty:

***Remmy Nweke** [remmyn (AT) yahoo.co.uk] ***Alain NGONO**, [angono \(AT\) africanmediainitiative.org](mailto:angono (AT) africanmediainitiative.org) ***Onneile Settlalekgosi** [settlalekgosionneile (AT) gmail.com].
A production of African Media WhatsApp Group and support of African Media Initiative (AMI). Follow us: @ #AfricaThisWeek (E) africathisweek.ami@gmail.com



... Trending African news highlights in brief!

English and French

Volume 1 No. 7

FRENCH:

#AfricaThisWeek@BOTSWANA : 87 éléphants tués et des défenses enlevées

Environ 87 corps d'éléphants ont été découverts près du sanctuaire de la faune du delta de l'Okavango. Tous les éléphants auraient été abattus pour l'ivoire, d'après certaines suspicions, car ils ont été trouvés avec leurs défenses enlevées.

Ce niveau de braconnage semble être le plus élevé en termes de mortalité d'éléphants, mais aucune arrestation n'a encore été effectuée.

Le Botswana est un pays enclavé d'Afrique australe dont le paysage est défini par le désert du Kalahari et le delta de l'Okavango, qui devient un habitat animal luxuriant pendant les inondations saisonnières.

La réserve de gibier du Kalahari, avec ses vallées fluviales et ses prairies ondulées, abrite de nombreux animaux, dont des girafes, des guépards, des hyènes et des chiens sauvages.

***Onneile SETLALEKGOSI**

#AfricaThisWeek@RD CONGO : La Cour constitutionnelle rejette l'appel de Jean-Pierre Bemba à l'élection présidentielle 2018

La Cour constitutionnelle a rejeté l'appel du sénateur Jean-Pierre Bemba, acquitté par la Cour pénale internationale (CPI).

Dans une audition diffusée le 3 septembre 2018, la Cour a confirmé l'inéligibilité du sénateur Jean-Pierre Bemba, au motif de la corruption présumée de témoins, qui constitue une circonstance aggravante dans l'infraction de corruption.

Trois autres candidats à la présidence, Adolphe Muzito, le patriarche Antoine Gizenga et Jean-Pierre Moka, ont également vu leur candidature rejetée pour non-respect, mais le tribunal a confirmé les candidatures de Samy Badibanga et Marie-Jeanne Ifoku ; portant le nombre de candidats validés à 21 pour les élections générales prévues le 23 décembre 2018 en République démocratique du Congo (RDC).

***Jean-Marie NKAMBUA**

#AfricaThisWeek@NIGERIA: Les Africains conseillés d'utiliser les langues indigènes pour les mots de passe

Selon le président de Mobile Software Solutions Limited, le chef Chris Uwaje, il faudrait que les Nigériens et les Africains utilisent les langues autochtones pour les mots de passe sur leurs appareils numériques.

Il a donné ce conseil à Lagos, notant que les Nigériens et les Africains dans leur ensemble doivent se ré-identifier en changeant leur mot de passe électronique, pour rendre la tâche quelque peu difficile aux pirates, car ils doivent composer avec des langues africaines différentes, en plus d'ajouter des caractères spéciaux et des chiffres.

Au Nigeria seulement, on compte plus de 520 langues parlées, tandis que les principales langues sont l'igbo, l'urhobo, le hausa, le yoruba, l'ibibio, le fulfulde, l'endo, le pidgin anglais, l'ijaw, le kanuri et le Tiv, entre autres.

***Remmy NWEKE**

#AfricaThisWeek@ SOUDAN DU SUD : L'ONU demande la criminalisation de la violence contre les enfants

Les Nations Unies (ONU) ont appelé à la criminalisation de toutes les violations graves contre les enfants au Soudan du Sud, à la mise en œuvre intégrale de la loi sur l'enfance et à la signature de la loi sur l'état civil.

Mme Virginia Gamba, Représentante spéciale des Nations Unies pour les enfants et les conflits armés, a lancé cet appel et a appelé à une plus grande responsabilisation et à des efforts accrus pour prévenir les violations graves contre les enfants à travers le Soudan du Sud.

Gamba a également déclaré qu'en 2017, près de 1 400 enfants avaient été directement touchés, citant « six violations graves », notamment « le recrutement et l'utilisation d'enfants par les parties au conflit; le viol et d'autres formes de violence sexuelle; les attaques contre des écoles et des hôpitaux; l'enlèvement d'enfants; et le déni de l'accès à l'aide humanitaire. » ***Abdul Malik BANGURA**

#AfricaThisWeek@RWANDA : L'IITA remporte le prix 2018 de l'alimentation en Afrique

La 8ème édition du Forum sur la révolution verte en Afrique (AGRF2018) s'est achevée à Kigali, capitale du Rwanda avec le Prix 2018 de l'alimentation en Afrique, remporté par l'Institut international d'agriculture tropicale (IITA), basé au Nigeria.

Le forum, qui s'est tenu du 5 au 8 septembre 2018, a rassemblé plus de 2 800 personnes, dont des ministres, des agriculteurs, des ONG, des investisseurs et des chercheurs pour discuter du développement agricole en Afrique.

Le forum a été clôturé samedi par un sommet des chefs d'État auquel ont participé le président rwandais Paul Kagame, le ghanéen Nana Addo Akufo-Addo Dankwa, le vice-président kényan William Ruto, l'ancien Premier ministre gabonais Emmanuel Issoze-Ngondet et l'ancien Premier ministre britannique Tony Blair.

***Rénovat NDABASHINZE**

#AfricaThisWeek@SOMALIE: Les États régionaux suspendent leurs relations avec le gouvernement fédéral

Les dirigeants régionaux somaliens des régions du Jubaland, du Puntland, du Sud-Ouest, de Galmudug et de Hirshabelle ont déclaré samedi qu'ils avaient suspendu leurs relations avec le gouvernement fédéral.

Les dirigeants ont accusé le gouvernement de s'ingérer dans les problèmes régionaux, de faire échouer la sécurité et de ne pas respecter les accords.

Ils ont également formé le Conseil de coopération des États membres fédéraux de Somalie, même si le pays compte déjà le Conseil des dirigeants nationaux dont le Président Mohamed Abdullahi Mohamed Farmajo et ces derniers en font partie.

La Somalie, avec sa capitale à Mogadiscio, est officiellement la République fédérale de Somalie et est un État souverain avec un territoire situé dans la corne de l'Afrique. ***Hassan ISTILA**

Curators Faculty:

***Remmy Nweke** [remmy (AT) yahoo.co.uk] ***Alain NGONO**, [angono \(AT\) africanmediainitiative.org](mailto:angono (AT) africanmediainitiative.org) ***Onneile Settalekgosi** [[settalekgosionneile \(AT\) gmail.com](mailto:settalekgosionneile (AT) gmail.com)].

A production of African Media WhatsApp Group and support of African Media Initiative (AMI). Follow us: @ #AfricaThisWeek (E) africathisweek.ami@gmail.com



... Trending African news highlights in brief!

English and French

Volume 1 No. 7

#AfricaThisWeek@SIERRA LEONE: Limogeage du médiateur dans un contexte de controverses constitutionnelles

Le médiateur de la République de Sierra Leone, Melron Nicol-Wilson a été limogé, alimentant ainsi des controverses constitutionnelles sur la légalité de l'acte pris par le président Julius Maada Bio.

Selon la loi sierra-léonaise, l'Ombudsman a un mandat de quatre (4) ans et ne peut être révoqué que s'il manifeste des signes d'incapacité, découlant soit d'un état d'esprit ou d'une conduite répréhensible ; et cela n'est possible que sur approbation des deux-tiers du Parlement.

Nicol-Wilson, qui n'a servi que 17 mois, a depuis été remplacé par Madame Louis Anita Kawa, conseillère juridique principale au Bureau de l'Ombudsman, mais sous réserve de l'approbation du Parlement.

***Abdul Malik BANGURA**

#AfricaThisWeek@OUGANDA: Meurtre du policier anticonformiste Kirumira

Le policier ougandais anticonformiste, l'adjoint au commissaire Mohammed Kirumira, a été abattu en compagnie d'une parente alors qu'il s'approchait de son domicile à Bulenga, dans le centre du district de Wakiso.

Kirumira, ancien commandant de la police du district de Buyenda (Est de l'Ouganda), s'était fait un nom dans les Forces de police en tant que personnage controversé en s'opposant à ses supérieurs qui avaient créé des cartels infiltrés par des criminels au sein de la police.

Il a également accusé l'ancien inspecteur général de la police, Kale Kayihura, d'avoir recruté des criminels de renom à la tête de la police.

Avec l'arrestation de Kayihura et de quelques-unes de ses recrues, Kirumira a affirmé que la dénonciation avait mis sa vie en danger et qu'il était suivi par des personnes qui voulaient le tuer. ***Nelson Bwire KAPO**

Curators Faculty:

***Remmy Nweke** [remmyn (AT) yahoo.co.uk] ***Alain NGONO**, [angono \(AT\) africanmediainitiative.org](mailto:angono (AT) africanmediainitiative.org) ***Onneile Settlalekgosi** [[settlalekgosionneile \(AT\) gmail.com](mailto:settlalekgosionneile (AT) gmail.com)].
A production of African Media WhatsApp Group and support of African Media Initiative (AMI). Follow us: @ #AfricaThisWeek (E) africathisweek.ami@gmail.com